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I. 
Údaje o VSA 

Název: YAC 16 EHF Beach Handball EURO 2022 & Beach Handball Championships 

2022 (Senior qualification tournament for EURO 2023) 

Termín konání:  07. 07. 2022 - 10. 07. 2022 

Sportovní úroveň: mistrovství Evropy 

 

II. 
Údaje o sportovní účasti 

Počet sportovců: 312 (z toho 24 z ČR a 288 ze zahraničí)  

Počet sportovkyň: 312 (z toho 24 z ČR a 288 ze zahraničí) 

Celkový počet sportovců: 624 (z toho 48 z ČR a 576 ze zahraničí) 

 

III. 
Zhodnocení české účasti 

YAC 16 EHF Beach Handball EURO 2022 – chlapci 

Příprava na toto mistrovství probíhala na turnajích v Mostě a Praze – Ládví. Vzhledem 

k probíhajícímu MS „18“ v Řecku jsme museli i realizační tým, včetně některých hráčů rozdělit 

a připravovat se za specifických podmínek. Komunikace mezi realizačními týmy mužů, žen, 

juniorů a juniorek probíhala skvěle, a proto jsme doufali v dobrou předvedenou hru a dobrý 

výsledek. ME mělo začátek ve čtvrtek, avšak naše družstvo se sešlo již v pondělí v Beach 

klubu v Ládví na přípravu. Během těchto dnů jsme se utkali s reprezentací Ukrajiny a Nizozemí 

k přátelskému utkání, abychom byli dobře připraveni na tento šampionát. Realizační tým byl 

ve složení Kalous David, Jaroslav Dušek a Jiří Kubal. Oproti MS jsme měli v nominaci 12 hráčů 

a maséra Petra Voborského. Do skupiny jsme měli nalosovány tyto týmy: Portugalsko, 

Španělsko, Německo, Rumunsko. Skupina dle našeho názoru hratelná, z níž postupovali 

přímo do čtvrtfinále 2 týmy a nejlepší týmy z 3 místa.  

První utkání jsme hráli proti Španělsku, obhájci stříbrné medaile z ME, které svou sehraností, 

rychlostí a přesností střelby, byli nad naše síly a toto utkání jsme prohráli 0:2. Opět se 
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ukázalo, že většina hráčů nemá žádné zkušenosti z účastí na tak velké akci a z konfrontací 

s takovými hráči. 

K dalšímu utkání jsme nastoupili proti Portugalsku a zejména hráči, kteří se v prvním utkání 

neprosadili, ukázali oprávněnost nominace, pěknou souhru podpořenou dobrými zákroky 

brankáře a zaslouženě jsme zvítězili i když po dramatickém závěru v nájezdech 2:1 a připsali 

jsme si první výhru na ME. Atmosféra na tribunách byla fantastická a diváci nám k tomuto 

úspěchu hodně pomohli. 

Do třetího utkání jsme nastoupili se změnou na pozici brankáře, kde jsme chtěli v zápasovém 

tempu vidět druhého brankáře, ovšem po utkání jsme si uvědomili, že tato změna nebyla ku 

prospěchu týmu, za což bereme odpovědnost jako vedení, a tudíž jsme s houževnatými Němci 

prohráli 0:2. Uvědomili jsme si, že tito mladí hráči ještě neumějí pracovat s osobní 

odpovědností. 

Čtvrté utkání a poslední ve skupinové fázi, jsme sehráli s Rumunskem a jelikož Rumuni 

prohráli všechny dosavadní utkání na ME, nastupovali jsme v roli mírného favorita. Tíha 

odpovědnosti, nám ze začátku svazovala ruce hlavně v přesnosti střelby, ale hlavně po sérii 

skvělých zákroků brankáře, jsme se dostali do správného herního transu, poháněni opět 

skvělým publikem, a utkání dovedli do vítězného konce na nájezdy, tedy 2:1 a čekali, jak 

dopadnou výsledky v jiných skupinách. 

Cílem, který jsme si před začátkem ME stanovili, bylo umístění do 8. místa, které nám mělo 

zaručit účast na MS v roce 2023 (tato informace byla mylná). Jaká však byla radost všech 

českých beach házenkářů, když jsme se dozvěděli od organizátorů, že postupujeme do 

čtvrtfinále. 

Do čtvrtfinále jsme nastoupili proti favoritu ME Chorvatsku a šli do tohoto utkání s vidinou 

dobré hry a pokusit se překvapit. Chlapci bojovali statečně ovšem síla soupeře byla větší 

a Chorvatsko zaslouženě vyhrálo 2:0 postoupilo do semifinále a nás odsoudilo hrát ve skupině 

o 5-8. místo. 

Další utkání proti Švédsku jsme opět nezvládli a prohráli 0:2, soupeř byl ve všech činnostech 

lepší, sehranější a byla tam znát velká výšková převaha. 
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Poslední utkání s Francií o konečné 7. místo jsme rozehráli velmi dobře a zejména první 

poločas se nám hodně podařil. Ovšem s ubývajícími silami po náročných utkáních jsme 

následný druhý poločas nezvládli, a i nájezdy prohráli, tudíž celý zápas 1:2 a to stačilo na 

konečné 8. místo. 

Závěrem bych chtěl zdůraznit nutnost konfrontace s reprezentacemi jiných států, pokud 

možno větší čas na přípravu. Chlapci v této věkové kategorii se učí velmi rychle i po taktické 

stránce, což bylo vidět zápas od zápasu, dokážou si najít na hřišti svoje místo a roli v týmu. 

A tým to je to nejdůležitější, utvořila se dobrá parta a každý i ten kdo seděl na tribuně, bojoval 

za jeden tým, a to Českou republiku. Umístění na 8. místě hodnotím částečně kladně (reálně 

bychom se měli umístit do 6. místa), jelikož byla všechna utkání velmi vyrovnaná, ale bohužel 

nám chybělo málo k zisku bodu a výhry v utkáních. Opět musím vyzdvihnout bojovnost 

a nasazení a do dalších let je třeba začít pracovat již v klubech v rámci přípravy na sezónu 

v outdooru. 

Trenér: David Kalous 

YAC 16 EHF Beach Handball EURO 2022 – dívky 

Dívky se umístily na své první mezinárodní akci na 12. místě z celkových patnácti družstev. 

Cíle byly určitě vyšší a troufám si dle výsledků jednotlivých utkání říct, že do budoucna na 

vyšší příčky určitě máme. Na lepší umístění nám nyní krom trochy toho sportovního štěstí 

chyběly bezpochyby hráčské (i trenérské) zkušenosti, které jsme právě touto akcí získali. 

Pouhý jeden rok přípravy, kdy jsme začali teprve prvním výběrem vhodných adeptek a zima 

plná covidových karantén nám zamíchala kartami co se týče větší praxe hráček na písku. 

Některé se z různých karanténních důvodů nemohly zúčastnit všech kempů a tím pádem 

sehranost družstva malinko pokulhávala na rozdíl od zkušenějších a sehranějších soupeřek. 

Účast na dvou domácích turnajích bohužel neměla takovou kvalitu, jako následná utkání na 

Euru. Jediný adekvátní soupeř v přípravě byl tým Ukrajiny na turnaji v Praze dva týdny před 

Eurem. 

Euro bylo pro nás všechny (hráčky i realizační tým) úplně první reprezentační mezinárodní 

akcí, ze které jsme si vzali mnoho podnětů a zkušeností do další práce. Víme, kde nás tlačí 

bota a hodláme na tom co nejdříve zapracovat. Jedná se například o post brankářky, který se 
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nám bohužel nepovedl vhodně obsadit a dále se tým ještě potřebuje neustálým tréninkem 

zdokonalit v různých variantách zakončení. 

Každopádně si myslíme, že je na čem stavět a vhodným doplněním a rozšířením, pravidelným 

tréninkem se můžeme rovnat evropské špičce. Vždyť v základní skupině jsme prohráli 

s následnými mistryněmi z Maďarska a čtvrtým Ukrajinkám podlehly jen těsně. 

Dobře nastavena je spolupráce s reprezentačními trenéry indooru (M.Červenka a P.Vítková). 

Pokud by se nastavily reprezentační srazy již od začátku sezóny, jak v zimě, tak v létě budou 

probíhat delší kempy a turnaje mládeže, tak se o naši beachhandballovou budoucnost 

nemusíme bát. 

Trenérka: Petra Vavříková 

Beach Handball Championships 2022 – muži 

Příprava probíhala ve 2 skupinách. První skupina ročníků 2004 a mladší měla dvoudenní 

soustředění v Mostě a poté odlétala na MS juniorů na Krétu. Zbytek týmu, který je postupně 

skládán s perspektivnou k OH 2028 (proto zde jsou nejstarší hráči ročník narození 2000), 

Absolvoval ve dnech 10.–11. 6. 2022 VT spojený s turnajem v Mostě a další víkend 

17.–19. 6. 2022 turnaj v Praze. 

Poté jsme se sešli, dne 4. 7. 2022, v Ládví, na poslední 3 dny přípravy již ve složení 12 hráčů 

nominovaných na šampionát. 

Všichni jsme věděli, že postup bude obrovsky těžký, ale věřili jsme, že ze skupiny postoupíme 

mezi čtyřmi týmy a zajistíme si tak účast na EURO 2023. 

Bohužel jsme v každém utkání doplatili na nezkušenost a možná trochu i naivitu v řešení 

některých situací. Na této úrovni se již každá, byť sebemenší, chyba tvrdě trestá. V žádném 

utkání jsme sice herně nepropadli a drželi jsme s fyzicky i takticky vyspělejšími týmy krok, ale 

nedokázali jsme ani jedno utkání dovést k vítězství. 

Ani ve skupině o 8-12 místo se nám to nepodařilo, a tak jsme bohužel úkol postoupit nesplnili. 

Dalo nám to ale další poznání, jakým směrem se posouvat. A to jak herním, tak i výběrem 

hráčů. Musíme najít způsob a řešení výběru tak, abychom se dokázali sladit s indoorovou 
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házenou a zároveň si mohli vybrat ty nejlepší. To se ukazuje jako hlavní cíl pro další vývoj. Je 

nutné komunikovat jak na úrovni ČSH, tak i klubů a určit si tak směr dalšího vývoje. 

Na závěr bych chtě poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě a organizaci. Po této stránce 

jsme zažívali akci bez zádrhelů. 

Trenér: Pavel Farář 

Beach Handball Championships 2022 – ženy 

Tým žen, věkově spíše dorostenek a juniorek, se začal formovat na podzim 2021 z hráček, 

které plážovou házenou okusily v lepším případě na několika turnajích, které je třeba čítat 

v jednotkách, konaných v České republice bez jakékoliv mezinárodní konfrontace. A hned je 

čekal nelehký úkol – kvalifikace na seniorské Mistrovství Evropy 2023 v Portugalsku. 

V počátku přípravy jsme měly možnost otestovat zhruba 30 děvčat, ze kterých bylo třeba 

složit tým, který bude konkurenceschopný celkům ucházejícím se o místo na ME 2023 

v Portugalsku. Toto se částečně podařilo, a to i přes značně omezenou možnost přípravy. 

Děvčata absolvovala pouze 3 dvoudenní kempy, přičemž dva z těchto kempů byly určeny 

k selekci hráček do širšího reprezentačního výběru a nebyl v nich prostor hráčky jakkoli 

takticky připravit nebo rozvíjet jejich individuální kvality. Dále tým absolvoval 2 přípravné 

turnaje konané v České republice, kde jim vyjma dorosteneckého týmu Ukrajiny na turnaji 

v Praze byly soupeřkami pouze české týmy, v převážné většině složené z hráček 

mládežnických kategorií. 

Přestože tým prošel velmi krátkou přípravou, neměl žádné mezinárodní zkušenosti 

a očekávaly jsme, že budeme týmem nejmladším (což se potvrdilo), vstupovaly jsme do 

kvalifikace s cílem umístění do 8. místa, které by nám zaručilo účast na ME v Portugalsku. Již 

během přípravných turnajů v Mostě a Praze, kdy jsme na děvčata vyvinuly větší tlak, se 

ukázalo, že hráčky plážovou házenou hrát umí, avšak nedaří-li se jim využívat vytvořené 

šance, neunesou tíhu odpovědnosti po psychické stránce. S děvčaty jsme zintenzivnily práci 

na jejich mentálním rozpoložení, zařadily pohovory a teambuildingové aktivity a holky začaly 

věřit, že jako tým mohou uspět. Poslední příprava těsně před kvalifikací (možnost tréninku 

pouhé dva dny) ukázala, že tým je psychicky silný, děvčata se musela vypořádat se 

skutečností, že budou absolvovat kvalifikaci s jiným trenérským složením (nakonec s trenéry 



7 
 

Cvingráfová–Hrib), když hlavní trenérka Šplechtová se nemohla kvalifikace ze zdravotních 

důvodů přímo zúčastnit.  

Reprezentační tým žen během kvalifikace na ME v Portugalsku odehrál 7 utkání. V základní 

skupině dokázal uhrát jeden set s Ukrajinou, která nakonec zvítězila na shoot–outy, jenž nás 

trápily celou přípravu, porazit Švýcarky, sehrát vyrovnané utkání (zejména první set) 

s favorizovanými Maďarkami, které nakonec byly vítězkami turnaje, a Italkami, kde nás jen 

slabá koncovka dělila od vítězství. V základní skupině jsme za deštivého počasí sehrály ještě 

utkání s Francouzkami, ze kterého jsme po dvaceti minutovém trápení odcházely s prohrou 

0:2. Přestože děvčata v průběhu přípravy absolvovala trénink v dešti, se zkušenými 

Francouzkami nedokázala držet krok. Zde se ukázalo, jak je důležité mít herní zkušenosti. Na 

výkonu děvčat nepřidal ani fakt, že holky neměly žádné týmové dlouhé (podvlékací) oblečení 

pro tyto situace, byly promoklé a zmrzlé ještě před úvodním hvizdem a zápas oproti 

Francouzkám, které hrály v dlouhém oblečení, odehrály v tílku a kraťasech. Děvčata si 

výsledky v základní skupině dokázala, že jsou schopná hrát i proti hráčkám starším 

a s mezinárodními zkušenostmi. 

Po nevydařeném utkání s Francií a podlomeným sebevědomím bylo třeba holky během dvou 

hodin opět namotivovat a poprat se o poslední postupové místo na ME. V mini skupině nás 

čekaly znova Švýcarky a dále Rumunky. Nejspíš přílišná motivace a zejména opětovné 

neproměňování šancí nám nedovolilo zopakovat zápas se Švýcarkami ze základní skupiny 

a s oběma týmy jsme prohrály 0:2.  

S kvalifikací jsme se proto loučily na posledním nelichotivém 11. místě, což však neodpovídá 

předváděné hře. Děvčata, přestože jsou věkem ještě dorostenky a juniorky, dokázala sehrát 

vyrovnaná utkání a zejména slabá koncovka spolu s minimálními zkušenostmi 

z mezinárodních akcí nás stála nejméně ve třech zápasech vítězství. Dle statistik EHF jsme 

byly druhým nejlepším týmem (za vítěznými Maďarkami) v počtu střel celkově (i v počtu střel 

z otoček), avšak bohužel nejhorším týmem ve střelecké úspěšnosti (pouhých 46 %, oproti 

průměrným 63 % !!!). Je zřejmé, že děvčata dokážou soupeřky přehrát, vytvořit si šance, ale 

tyto nejsou schopny proměnit. Příčiny je třeba hledat v mládí hráček, jejich nezkušenosti 

a zejména v krátké přípravě. Děvčata stále musí vynaložit spoustu energie na pohyb v písku, 

na otočku a poté jim nezbývá tolik sil k tvrdé a umístěné střele. To je však jen otázka tréninku. 

Z hodnocení a výsledků jednotlivých setů se nám také ukázalo, že všechny naše druhé sety 
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byly slabší než sety první, což odkrývá fakt, že děvčatům chybí lepší fyzická a silová kondice 

v písku. Na tomto musíme do budoucna zapracovat, prodloužit jednotlivé kempy, aby děvčata 

byla připravena na vícedenní zátěž v písku. Pak namísto vyrovnaných zápasů končících 

prohrou budeme zápasy vyhrávat.  

Do budoucna je důležitá i komunikace s více kluby, rozšíření reprezentačního týmu 

a pokračování v přípravě. Co dobře funguje je komunikace s reprezentačními trenéry indooru. 

Trenérka: Iveta Cvingráfová 

 

IV. 
Návštěvnost VSA 

Celkový počet diváků: 12000 

z toho celkový počet diváků z Česka: 6000 

z toho celkový počet diváků ze zahraničí: 6000 

 

V. 
Přehled skutečných celkových nákladů VSA 

 
Sportovní materiál 6 610,00 Kč 

Kancelářské potřeby 11 302,00 Kč 

Ceny do soutěží 74 314,50 Kč 

Pohonné hmoty 1 500,00 Kč 

Ostatní materiál 388 737,18 Kč 

Spotřeba energie 44 200,00 Kč 

Prodané zboží 24 600,00 Kč 

Cestovné 368 992,03 Kč 

Náklady na reprezentaci 56 922,00 Kč 

Nájmy sportovních zařízení 400 000,00 Kč 

Nájmy nebytových prostor 168 126,69 Kč 

Sportovní služby 1 290 731,20 Kč 

Ubytovací a stravovací služby 8 132 551,32 Kč 

Dopravní služby 172 568,00 Kč 
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Polygrafické služby 954,60 Kč 

Softwarové a komunikační služby 113 400,00 Kč 

Ostatní služby 3 015 685,88 Kč 

Mzdy 53 000,00 Kč 

Dohody o provedení práce 523 555,00 Kč 

Zákonné sociální pojištění 13 144,00 Kč 

Zákonné zdravotní pojištění 4 770,00 Kč 

Pojištění majetku a osob 40 703,00 Kč 

Odměny rozhodčím a delegátům 912 393,33 Kč 

NÁKLADY CELKEM 15 818 760,74 Kč 

  

VI. 
Zpráva o mediálních výstupech/pokrytí VSA 

Za účasti týmů z 23 zemí světa se vůbec poprvé v historii pod hlavičkou Evropské házenkářské 

federace (EHF) konaly v Praze dva nejvýznamnější evropské eventy roku 2022. Mistrovství 

Evropy YAC 16 EHF Beach Handball EURO 2022 a seniorská kvalifikace o postup na ME 2023 

– Beach Handball Championships 2022. V Beachklubu Ládví, kde se akce současně konaly, 

bylo potřeba vybudovat 4 profesionální beachhandballová hřiště, 10 tribun pro 3000 

fanoušků, kanceláře a jídelnu pro zástupce evropské federace, delegáty a rozhodčí. Pro 

sportovce a realizační týmy bylo vybudováno mobilní sociální zázemí a velká jídelna, kde se 

stravovali hráči, trenéři, lékaři a více jak 100 dobrovolníků, kteří zabezpečovali chod celého 

eventu. VIP zóna byla určena pro partnery eventů a významné zástupce všech zúčastněných 

zemí. 

Ze všech čtyř hřišť byla živě přenášena utkání prostřednictvím EHFTV (cca 140 tis. 

sledujících) a platformy Twitch do celého světa. Sestřihy z jednotlivých dnů turnaje zhlédlo 

12 tis. uživatelů na YouTube platformě EHF Home of Handball. Průběžně byly zveřejňovány 

posty na sociální sítí Facebook EHF Home of Handball (28 tis. sledujících) a Dr Beach 

Handball (29 tis. sledujících) a také profilech národní federace Česká Házená / Czech 

Handball (25 tis. sledujících) a Czech Beach Handball (0,8 tis. sledujících). Informace 

o pražském turnaji postovala také stránka Hrvatski rukometni savez (127 tis. sledujících) 

a sdílely skupiny Amigos do andebol (19,6 tis. členů), HANDBALL CONTINENTALL (2,5 tis. 
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členů) nebo Andebol Global- Amigos Brasil e Portugal (6,6 tis. členů). Finálové utkání EHF 

Beach Handball Championships mužů sledovalo v živém přenosu na ČT sport asi 50 tis. 

diváků starších 15 let a finálové utkání žen 38 tis. diváků. Z hlavního kurtu byl po celou dobu 

turnaje vysílán také živý HbBTV přenos na digitální stanici ČT sport Plus, tato vybraná utkání 

vidělo celkem 8 tis. diváků. Česká televize odvysílala také reportáž v hlavní zpravodajské 

relaci Branky, body, vteřiny (průměrná sledovanost jednoho pořadu cca 800 tis. diváků). 

Zpravodajství z turnaje bylo zveřejnováno na webu evropské federace 

beacheuro.eurohandball.com (cca 300 tis. přístupů). V období od dubna do července 

zaznamenal oficiální český web šampionátu euro2022.cz 7 tis. přístupů od uživatelů z 45 

zemí světa. 

Tato sportovní akce evropského formátu, která se konala poprvé na území České republiky, 

měla za úkol pozitivně motivovat širokou veřejnost k rozvoji pohybových aktivit, zvýšit 

povědomí o házené, plážové házené a plážovém sportu obecně, současně pak také přinést 

na naše území akci opravdu vrcholného sportovního významu. Díky účasti výběrů České 

republiky mohlo dojít k přímé konfrontaci s nejlepšími týmy Evropy, bezesporu se tak zvýšila 

mezinárodní konkurenceschopnost státní reprezentace. Akce také značně přispěla 

k propagaci České republiky, včetně regionu hlavního města Prahy a městské části Praha 8. 

Díky letnímu zaměřením a výrazné atraktivitě se podařilo přilákat velké množství návštěvníků, 

ve spojení s atraktivním místem konání pak především návštěvníků ze zahraničí. K výraznému 

potenciálu rozvoje sportovních aktivit se tak nemalou měrou připojil i potenciál incomingové 

turistiky, a to i do jiných částí regionu hlavního města, než je obvyklé. V neposlední řadě 

umožnila organizace takové vrcholné akce zapojení Českého svazu házené do budoucích 

výzev na pořádání dalších, sportovním významem i marketingovým dosahem špičkových 

sportovních událostí, jako je například seniorské EURO v klasické házené. Díky finanční 

podpoře ze strany Národní sportovní agentury byla pokryta část výdajů spojených s přípravou 

a konáním této významné sportovní akce. 
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VII. 
Publicita NSA 

 

 

www.euro2022.cz 
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VIII. 
Fotogalerie 
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Foto: Petr Maťašeje, Hana Vrbková (eu.zonerama.com/CzechBeachHandball) 
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